
 
 

11. januar 2013 

 
 
I henhold til § 37, stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut, fremsætter jeg følgende spørgsmål til 
Naalakkersuisut: 
 

1. Er det beløb der er udbetalt som erstatning, for de møbler som Naalakkersuisoq for 
boliger Jens B. Frederiksen har mistet, i forbindelse med skimmelsvamp 
hensigtsmæssigt i forhold til den faktiske værdi af de tabte møbler? 

 
2. Hvor mange lejere med problemer med skimmelsvamp i deres lejede boliger, har søgt 

om erstatning for deres ødelagte møbler i løbet af de sidste fem år? 
 

3. Hvor mange af dem, der har søgt om erstatning, har fået udbetalt en erstatning og 
hvor stort et beløb har A/S INI brugt til disse erstatninger? 

 
4. Hvor mange af disse ansøgere om erstatning har fået afslag? Hvilke begrundelser har 

A/S INI brugt som grundlag for deres afslag for evt. erstatningsansøgninger? 
(Karl Lyberth, Siumut) 
 
Begrundelse: 
Det fremgår i pressen, at medlem af Naalakkersuisut Jens B. Frederiksen har fået udbetalt en 
erstatning i omegnen af kr. 60.000, fordi hans møbler er blevet ødelagt af skimmelsvamp, mens han 
boede i en udlejningsbolig som administreres af A/S INI. Jeg ønsker at få oplyst om dette er en 
kutyme hos A/S INI. 
 
Ligeledes ønsker jeg at få oplyst, hvor mange lejere der er ramt af tilsvarende problemer, har søgt 
om erstatning ligesom Jens B. Frederiksen. Jeg ønsker ligeledes at få oplyst, om hvor mange af 
ansøgerne, der har fået medhold i deres krav om erstatning, samt om hvor mange der har fået afvist 
deres krav om erstatning. 
 
Jeg ønsker at mine spørgsmål bliver besvaret i løbet af 10 arbejdsdage. 


